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داوریبخشمردمیبیستمین
جشنوارهكتابورسانهآغازشد

جش��نواره کتاب و رسانه، بخش »انتخاب مردمی« را 
با هدف توجه بیشتر به اثرگذاری آثار در افکار عمومی و 
کارکرد ترویجی آنها، در این دوره از جش��نواره راه اندازی 
کرده است تا این جایزه بر اساس تصمیم و داوری مردم 
باشد. 5 اثر از میان آثار ارسالی به بیستمین دوره جشنواره 
کتاب و رس��انه بر اس��اس نظر ش��ورای سیاست گذاری 
جشنواره ملاک های حرفه ای لازم را دارا بوده اند و هم اکنون 

در معرض انتخاب مردم قرار گرفته اند. 
علاقه مندان می توانند برای ش��رکت در این بخش به 
نشانی resaneketab.ir مراجعه کنند و با ورود به بخش 
»می خواهم در رأی گیری مردمی شرکت کنم«، به بهترین 

اثر از نگاه خودشان رأی دهند. 

سینماهایمیزبانفجر
بهجشنوارهمعرفیشدند

دبیر انجمن سینماداران گفت: اسامی سینماهایی که 
برای حضور در جشنواره فیلم فجر اعلام آمادگی کرده اند 
به دفتر جشنواره ارائه شده است. به گزارش» وطن امروز«، 
محمد صابری، دبیر انجمن سینماداران درباره اعلام آمادگی 
سالن های سینمایی برای حضور در چهل ویکمین جشنواره 
فیلم فجر به مهر گفت: اکثر سینماهایی که در دوره های 
گذشته جشنواره فیلم فجر حضور داشتند، بعد از انتشار 
فراخ��وان، آمادگ��ی خود را برای حض��ور در این دوره از 
جشنواره اعلام آکردند و لیست سالن های سینما به دفتر 

جشنواره ارائه شده است. 
وی ادامه داد: به زودی با بررسی سینماهای مورد نظر، 
اسامی آنها از سوی دبیرخانه اعلام می شود. البته این را 
هم باید بگویم که سالن های سینمایی باید از امکانات و 

تجهیزات مناسب برای نمایش فیلم ها برخوردار باشند. 
دبیر انجمن س��ینماداران با اشاره به اکران فیلم های 
جدید در سینماها، بیان کرد: در حال حاضر با ادامه نمایش 
»بخارست« و شروع اکران فیلم هایی چون »چپ راست« و 
»ملاقات خصوصی«، استقبال خوبی از سینماها شده است 
و امیدواریم این اتفاق همچنان ادامه داشته باشد. صابری 
در پایان گفت: اینکه مردم تا چه اندازه در طول برگزاری 
جشنواره فیلم فجر از فیلم ها استقبال کنند، بستگی به 
این دارد که چه فیلم هایی در این دوره از جشنواره حضور 
پیدا خواهند کرد. البته تا امروز لیست فیلم های حاضر در 
این دوره ارائه نشده است اما امیدوارم با برگزاری جشنواره، 

سینماها بتوانند با استقبال مخاطبان مواجه شوند. 

كاهشفروشسینماهایايتالیا
طبق آمار منتشر شده توسط انجمن توزیع کنندگان 
ایتالیایی، این هفته باکس آفیس ایتالیا در س��ال 2022 
میلادی 306.6 میلیون یورو درآمد داشته که 48.2 درصد 
نسبت به میانگین ثبت شده بین سال های 2019-2017 
کاهش داشت. این در حالی است که در گزارش یادشده 
آمده درآمد باکس آفیس ایتالیا در دوره مورد نظر حتی از 
دوره مشابه 3 سال قبل و به هنگام اوج همه گیری کرونا 

معادل 51.6 درصد کاهش نشان داده است. 
کارشناسان انجمن توزیع کنندگان ایتالیا درباره میزان 
دقیق تفاوت فروش در سال 2021 می گویند میزان کاهش 
فروش باکس آفیس به ترتیب 81 و 79.6 درصد بوده در 
حالی که تا 26 آگوس��ت سینماهای این کشور به دلیل 

همه گیری کرونا تعطیل بوده است. 
این گروه تاکید دارند اثرات مخرب ناشی از همه گیری 
کرونا در صنعت سینمای ایتالیا نه تنها در سال 2022 بلکه 
هم اکنون نیز ادامه دارد. کارشناس��ان »Anica« بر این 
باورند قوانین سختگیرانه عدم فروش خوراکی و همچنین 
استفاده از ماسک هنگام حضور در سالن سینما به نوعی 

عامل اصلی کاهش فروش سینماها بوده است. 

سريالشهیدهستهای
بهمرحلهفیلمنامهرسید

به تازگی فرآیند تحقیق برای نگارش متن فیلمنامه 
سریالی درباره زندگی شهید مصطفی احمدی روشن به 
پایان رسیده و نگارش این مجموعه 26 قسمتی آغاز شده 
است. پژمان لشکری پور، تهیه کننده سینما و تلویزیون در 
گفت وگو با مهر درباره ساخت سریالی با محوریت زندگی 
شهید مصطفی احمدی روشن گفت: تلاش برای ساخت 
سریالی با مضمون زندگی شهید بزرگوار احمدی روشن از 
چندی قبل شروع شده است. در واقع به تازگی تحقیق 
و پژوهش این پروژه به پایان رسیده و این مجموعه با نام 
»تاریک-روشن« اکنون در مرحله ایده پردازی و طراحی 26 
قسمت سیناپس است. تهیه کننده سینما و تلویزیون درباره 
اهمیت تولید آثار مربوط به زندگی شهدای هسته ای عنوان 
کرد: ویژگی های خاص زندگی این شهدا و فاصله کمی 
که از زمان شهادت این عزیزان می گذرد، باعث می شود 
ساخت آثاری درباره زندگی آنها اهمیت بیشتری پیدا کند 
بویژه کارهای نمایشی زیادی درباره شهدای علمی کشور 
طی این سال ها انجام نشده است و این ما را بر آن می دارد 
که با وسواس و با استفاده از نقاط ضعف و قوت کارهای 
پیشین، کار ساخت سریال را جلو ببریم. وی در ادامه تاکید 
کرد: طبیعتاً این کارها حساسیت های خاص خود را هم 
دارد. وجود خانواده و دوستان شهید و کسانی که شهید 
را به واس��طه آنکه هم عصر و نزدیک به ما بودند به یاد 
دارند؛ نظرات، دریافت ها و خاطراتی دارند که کار را برای 
نویسندگان سخت می کند. با حمایت هایی که صورت 
گرفته و به لطف خداوند ان شاءالله مرحله نگارش را که 
بسیار مرحله مهمی است جلو خواهیم برد و به موازات 
آن پیش تولی��د اجرایی و انتخاب عوامل تولید را انجام 
خواهیم داد تا بتوانیم در اسرع وقت و با حفظ کیفیت 
مجموعه را به مرحله تصویر برداری و کلید زدن برسانیم. 

اخبار

گروهفرهنگوهنر:مراس��م اختتامیه س��یزدهمین جش��نواره 
فیلم عمار پنجش��نبه شب با حضور خانواده های شهدا و اصحاب 
هنر و رس��انه در سینما فلسطین تهران برگزار شد. ویژگی اصلی 
این جش��نواره همگانی بودن آن بوده و هس��ت؛ جشنواره ای که 
مخاطبان س��ینما هم می توانس��تند آن را به صورت حضوری در 
سینما فلسطین دنبال کنند و هم از طریق سامانه عماریار، شبکه 
افق و رسانه تلوبیون به تماشای بخش های مختلف آن بنشینند. 
هر سال جشنواره یک موضوع محوری دارد و امسال »زن ایرانی« 
محور جشنواره سیزدهم بود. موضوع امسال بسیار مهم بود، چون 

به هویت بخشی به زنان اشاره دارد. 
ع��لاوه بر اکران های مردمی، 2 بخش جنبی جش��نواره یعنی 
»جوای��ز مردمی« و »فیلم ما« از بخش های پرطرفدار این رویداد 
است. در بخش »جوایز مردمی« مخاطبان موضوع یا مسأله ای را که 
برای شان اهمیت دارد یا احساس می کنند در سینما و آثار نمایشی 
مغفول مانده به جشنواره پیشنهاد می دهند و هدیه پیشنهادی خود 
را برای فیلمس��ازانی که آثارشان با این موضوع برگزیده می شود، 
مش��خص می کنند. با پایان س��یزدهمین جشنواره مردمی عمار 
آیین اختتامیه این رویداد در سالن شماره یک سینما فلسطین با 
حضور مردم برگزار ش��د. پس از تلاوت قرآن مجید توسط فرزند 
شهید سیدفریدالدین معصومی»شهید دانشمند جنایت تروریستی 
ش��اهچراغ«، سرود جمهوری اسلامی پخش شد. سپس در قالب 
ویدئویی خاطرات گذش��ته جشنواره و برندگان سال های قبل به 
تصویر کشیده شد. در بخشی از این کلیپ بخش هایی از صحبت های 
افخمی و جلیلی و مرادیان پخش ش��د. در ادامه مجری برنامه با 
سرودن شعری در ستایش مادران، برنامه را به شکل رسمی آغاز کرد. 
در بخش دیگر برنامه، با پخش کلیپی نامزدهای دریافت جایزه 
بخش مستند »آرمان روح الله« معرفی شدند. سپس از داوران این 
بخش دعوت ش��د تا روی سن بروند. در کنار داوران از 2 خانواده 
شهید صیاد خدایاری و علی اصغر بیگو شهیدان مدافع امنیت نیز 

دعوت شد روی سن بروند و درکنار داوران قرار بگیرند. 
برگزيدگانبخشمستند»آرمانروحالله« ■

هیات داوران در بخش مس��تند »آرمان روح الله« متش��کل از 
محمدرضا بورونی، حسن صنوبری، ابوالفضل اقبالی، محمدحسن 
یادگاری و س��یدعلی سیدان، ضمن تقدیر از اثر»اسم رمز مهسا« 
به کارگردانی یقموری، اثر »به بهانه آزادی« به کارگردانی مهدی 
نقویان، اثر »موقعیت فرید« به کارگردانی سهیل درویشی و علی 
گودرزی و اثر»غیبت موجه« به کارگردانی ستاره کوهکن و علی 
س��رو، لوح افتخار این بخش را به علت »به دس��ت دادن نگاهی 
جامع درباره فاجعه تروریس��تی شاهچراغ« به اثر »پاییز حرم« به 
کارگردانی علی خسروی و لوح افتخار دوم را به علت »روایت دقیق 
2 نسل از مردم مظلوم ایران که در میدان شهادت به هم رسیدند« 
به اثر»خوبان عالم« به کارگردانی امید مدحج و حمیدرضا بهوندی 
اهدا کرد. همچنین لوح افتخار سوم به علت»روایت حماسه ای ناگفته 
از مردم ایران« به اثر»برای بیرق« به کارگردانی محمود شهبازی 
اهدا شد. فانوس این بخش نیز به علت »پژوهش جامع و مستند 

درباره بحران های اخیر ایران و منطقه و انسجام روایی قابل قبول« 
به اثر »نقابدارها« به کارگردانی آقای محسن سلیم تعلق گرفت. 

برگزيدگانبخشمستند»حافظهملی« ■
هیات داوران در بخش مستند »حافظه ملی« متشکل از امیر 
مهریزدان، محمدرضا کایینی، س��یدحامد ترابی، محمدحس��ن 
روزی طل��ب و مهدی نقوی��ان ضمن تقدیر از اث��ر »وارونه خوانی 
حقیقت« به کارگردانی میثم پوررشیدی، لوح افتخار این بخش را 
به دلیل »برخورداری از پژوهش مناسب در راستای نمایان سازی 
استیصال شاه در واپسین فصل حیات« به اثر »کابوس نیمه شب« 

به کارگردانی علی عارضی اهدا کرد. 
اهدایجايزهويژهموزايیک»مرگبرآمريکا«بهرضوانهفتحی ■

در بخش دیگری از این برنامه و پس از پخش کلیپ معرفی جایزه 
ویژه موزاییک مرگ بر آمریکا که هر ساله به عنوان یک جایزه مردمی 
به بهترین اثر با موضوع ضدآمریکایی تعلق می گیرد، این جایزه به 

رضوانه فتحی برای مستند سفارت سیاه اهدا شد. 
اهدایجايزهويژهچفیهشهیدخالقیپوربهجمالشورجه ■

جایزه ویژه چفیه شهید رسول خالقی پور که در سال های پیش 
در دست ابوالقاسم طالبی، سیدمحمود رضوی و... بوده و سال قبل 
نیز به مس��عود جعفری جوزانی اهدا ش��ده بود، به مدت یک سال 
میهمان خانه استاد جمال شورجه خواهد بود.  در این قسمت از 
برنامه از جمال شورجه، پیشکسوت سینمای انقلاب تقدیر شد. به 
احترام جمال شورجه محمد خزاعی روی سن آمد تا چند کلمه ای در 
پاسداشت این کارگردان کهنه کار ایراد کند.رئیس سازمان سینمایی 
پشت تریبون رفت و ضمن تبریک ولادت بانوی دو عالم حضرت 
زهرا)س( صحبت های خود را آغاز کرد و گفت: خوشحالم که در 
اختتامیه جشنواره عمار حضور دارم و خود را شاگرد جمال شورجه 
می دانم. وی در ادامه گفت: در کنار اس��تاد شورجه درس اخلاق، 
ایمان، صبوری و فداکاری آموختم. او تنها معلم و استاد در سینما 
نیست، او جمال سینمای انقلاب است و افتخار می کنم که شاگرد 

او هستم. وی با آرزوی سلامتی برای استاد جمال شورجه گفت: 
منتظریم تا او به سینما بازگردد، چرا که الگویی برای جوانان سینمای 
انقلاب است. رئیس سازمان سینمایی در پایان خطاب به جمال 

شورجه گفت: سینمای ایران به تخصص و حضور شما نیاز دارد. 
جشنوارهعمار؛شجرهطیبهسینمایانقلاب ■

اس��تاد جمال شورجه ضمن احترام به خانواده شهدا از جمیع 
عماریون تشکر کرد و آنها را به شجره طیبه توصیف کرد؛ کسانی که 
نهال کوچکی را غرس و آن را به درخت تنومندی تبدیل کرده اند. 
وی ضمن تأکید بر اهمیت محتوا در خلق یک اثر هنری در کلام 
رهبر انقلاب گفت: ما در دوران دانش��جویی نزد رهبری رفتیم و 
ایش��ان گفتند ایده باید ارزشمند بوده و باطن ارزشمندی داشته 
باش��د. شورجه در ادامه گفت: من شاهد آثار پخش شده در عمار 
بوده ام و از عمار و عوامل آن تش��کر کرد که توانس��ته آنقدر رشد 
کنند. وی گفت: سیمای ایران باید تبدیل به سینمایی بلندآوازه 
در دنیا شود، چرا که همواره در مقابل استکبار ایستاده و سینمای 
بااخلاقی است. وی ضمن تشکر از برگزار کنندگان جشنواره عمار 
گفت: به فکر پرورش نیروی جوان باشید. وی همچنین از مرحوم 
نادر طالب زاده، دبیر فقید جشنواره عمار یاد کرد و گفت: اصالت این 
جشنواره به مردمی بودن آن است و در کنار برگزاری جشنواره، آثار 
جشنواره در سراسر ایران پخش می شود و عماریون سختی پخش 
آثار را به جان خریده اند که حرکتی قابل تقدیر است. شورجه در 
پایان با اشاره به سخنان در زمینه هنر گفت: بروید دنبال مروارید، 
چون مروارید را هر کس بسازد، از ارزشش کم نمی شود. وی خانوده 
شهدا و جانبازان را به مروارید تشبیه کرد و گفت: این عزیزان در 
جامعه ما نادیده گرفته شده اند و فیلم زندگی این عزیزان را باید 

بسازیم تا در دنیا بلندآوازه شود. 
برگزيدگانبخش»نهضتجهانیمستضعفین« ■

هیات داوران در بخش مستند نهضت جهانی مستضعفین ضمن 
تقدیر از اثر »نبویون« به کارگردانی احسان شادمانی، لوح افتخار 

این بخش را به علت »روایتی روان و پرداختن به بخش های دیده 
نشده از زندگی سردار شهید حاج قاسم سلیمانی« به اثر »پاییز 50 

سالگی« به کارگردانی محسن اسلام زاده اهدا کرد.
محسناسلامزاده:بهدنبالساختفیلمشهیدفخریزادههستم ■

کارگردان مستند »پاییز 50 سالگی« بعد از دریافت جایزه خود 
پشت تریبون رفت و گفت: خیلی خوشحالم امسال هم خدا توفیق 
داد در این جشنواره شرکت کردم، ان شاءالله این جایزه همچنان 
برای من برکت داش��ته باشد. محسن اس��لام زاده در ادامه گفت: 
مستند »پاییز 50 سالگی« روایت متفاوتی از شهید حاج قاسم بود 
و اگر مسؤولان کمک کنند می خواهم راجع به شهید فخری زاده 

هم فیلم بسازم. 
رفتارحاجنادرتبلورگفتمانانقلاباسلامیبود ■

در بخش بعدی مراسم اختتامیه، سهیل اسعد به عنوان سخنران 
پاسداشت حاج نادر طالب زاده به سخنرانی پرداخت. دبیر سیزدهمین 
جشنواره مردمی فیلم عمار با بیان اینکه خوشحالم در خدمت شما 
عزیزان هستم و با بیان اینکه برای ما که از خارج از ایران به انقلاب 
اسلامی ایران نگاه می کردیم، تحولات ایران و رفتار سیاستمداران 
صد در صد مثبت بود و تصور می کردیم جمهوری اسلامی هیچ 

عیب و نقصی ندارد. 
وی در ادامه گفت: پس از اقامت در ایران و دیدن ابعاد مختلف 
آن فهمی��دم ابعاد مثبت و منفی نیز در حرکت انقلاب اس��لامی 
ایران وجود دارد و فهمیدیم باید با نگاه نسبی واقعیت را دید. وی 
با بیان اینکه برخلاف عده ای که فقط اهل حرف بودند، زمانی که 
با حاج نادر آشنا شدم، گفتمان انقلاب اسلامی را در رفتارش دیدم، 
گفت: حاج نادر رفتارش از گفتارش بلیغ تر بود و از کسانی بود که 

گفتمان انقلاب در عملش هویدا بود. 
نشانملیاستقلالبرایزنانقهرمانايرانی ■

نشان مردمی استقلال که منقش به تصویر شهدای دانشمند و 
شهدای هسته ای است، از طرف خانواده شهدای دانشمند به کسانی 
که برای استقلال کشور در حوزه های مختلف تلاش می کنند اهدا 

می شود. این نشان امسال به زنان قهرمان ایرانی اهدا شد:
- بی بی فاطمه حقیر السادات، دکترای تخصصی نانو مدیسین از 

دانشگاه آمستردام هلند
- مریم گل آبادی، صاحب شرکت دانش بنیان نگین بذر دانش

- معصومه صابکی، قهرمان مستند سورجان
- فاطمه مطلق، قهرمان مستند خانه ایرانی با موضوع کالای 

ایرانی
-معصوبه صابکی، برنده نشان استقلال 

همچنین هیات داوران در بخش داستانی سریالی، لوح افتخار را 
به  علت »نگاهی نو و متفاوت در ساخت سریال در مدیوم تلویزیون 
و توجه به پژوهش در امر فیلمنامه نویسی« به اثر »آقای قاضی« 
به کارگردانی س��جاد مهرگان اهدا کرد. هی��ات داوران در بخش 
بازیگری نیز ضمن تقدیر از بازی خوب نازنین رحیمی، لوح افتخار 
این بخش را به آقای مهدی زمین پرداز برای بازی در آثار »نگهبان« 

و »روحینا« اهدا کرد.

سیزدهمینجشنوارهفیلمعماربهايستگاهپايانیرسید

»زن ایرانی« حرف اصلی عماری ها بود

رئیس »چهارمی��ن همایش ملی 
س��واد رس��انه ای« از برگ��زاری این 
همایش در روز چهارش��نبه 28 دی 
در مجموعه ب��اغ زیبا وزارت فرهنگ 
و ارش��اد اسلامی خبر داد. به گزارش 
»وطن امروز«، »چهارمین همایش ملی 
سواد رسانه ای« با موضوع اخبار جعلی 

چهارشنبه 28 دی ماه امسال با حضور متخصصان، صاحب نظران 
و کنشگران سواد رسانه ای برگزار می شود.حامد حاجی ملامیرزایی، 
رئیس »چهارمین همایش ملی س��واد رسانه ای« گفت: در این 
همایش از میان بیش از 60 مقاله رسیده به دبیرخانه چهارمین 
همایش ملی س��واد رسانه ای، 14 مقاله برگزیده و داوری شده 
توس��ط کمیته علمی همای��ش، در حوزه های مختلف مرتبط 
با تکنیک های شناس��ایی و مقابله ب��ا اخبار جعلی، در قالب 4 
پانل تخصصی ارائه می شود. به گفته وی، موضوع اخبار جعلی 

و نحوه شناس��ایی و مقابله ب��ا آن، از 
مأموریت های اصل��ی وزارت فرهنگ 
و ارش��اد اسلامی اس��ت که بر اساس 
ابلاغیه های شورای عالی فضای مجازی 
به این دستگاه محول شده است. رئیس 
مرکز توسعه فرهنگ و هنر در فضای 
مجازی گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی همایش های دوسالانه ملی سواد رسانه ای را تاکنون با 
موضوع های »مسؤولیت اجتماعی، نظام خانواده و حکمرانی« 
برگزار کرده و در دوره چهارم این سلس��له همایش ها، موضوع 
اخبار جعلی را مورد توجه قرار داده است. حاجی ملامیرزایی از 
همه پژوهشگران، صاحب نظران، فعالان و علاقه مندان به حوزه 
سواد رسانه ای دعوت کرد تا در این همایش که در مجموعه باغ 
زیبای وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار می شود به صورت 

آنلاین حضور به  هم رسانند.

وزیر فرهنگ و ارش��اد اس��لامی و 
رئیس هیات  امن��ای بنیاد فرهنگی - 
هنری رودکی، در حکمی مهدی سالم 
را به عنوان مدیرعامل این بنیاد منصوب 
کردند. به گزارش »وط��ن امروز«، در 
حکم محمدمهدی اس��ماعیلی، وزیر 
فرهنگ خطاب به مهدی سالم، تعامل 

وی��ژه با هنرمندان و اصحاب فرهنگ و حمایت از آفرینش های 
حرفه ای هنرمندان سراسر کشور متناسب با راهبرد عدالت فرهنگی 
از جمله مهم ترین ماموریت های دوره جدید بنیاد رودکی اعلام 
شده است.مهدی سالم متولد سال 1362 و دانش آموخته دکترای 
مدیریت فرهنگی است. مدیریت شبکه امید، عضو هیات مدیره 
کانون پرورش فکری، مشاور فرهنگی و رئیس مرکز اطلاع رسانی 
وزارت ارتباطات و مدیر فرهنگ سازی مرکز رسانه های دیجیتال در 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از جمله سوابق او است.

پیش تر در اردیبهشت ماه امسال وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و رئیس هیات 
امنای بنیاد فرهنگی - هنری رودکی، 
در حکم��ی مجی��د زین العابدین را به 
عنوان مشاور وزیر و مدیرعامل این بنیاد 
منصوب کرده بود و حالا پس از 8 ماه 
این سمت به فرد دیگری سپرده می شود 
که همانند زین العابدین، سابقه همکاری با صداوسیما را در کارنامه 
دارد. مهدی سالم مهرماه سال گذشته با شبکه امید خداحافظی 
کرده و به وزارت ارتباطات رفته بود. مجید زین العابدین که پیش 
از رفتن به رودکی مدیریت ش��بکه های یک، 3 و 5 تلویزیون را 
عهده دار بود، همزمان با انتصاب به عنوان مدیرعامل رودکی، مشاور 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی هم معرفی شده بود. او 8 ماه قبل 
جایگزین مهدی افضلی ش��د که از مهرماه 1398 تا اردیبهشت 

1401 به مدیریت در این حوزه مشغول بود.

باموضوعاخبارجعلیبرگزارمیشود

چهارمین همایش ملی سواد رسانه ای
براساسحکموزيرفرهنگوارشاداسلامی

ودکی تغییر کرد مدیرعامل بنیاد ر

تهیه کننده و کارگردان مستند »جنایت نامرئی« گفت: در مستند 
جنایت نامرئی اسناد ویژه ای از وزارت دفاع آمریکا دریافت کردیم که 
نشان می داد کرونا یک پروژه از سال 1958 میلادی بوده است. برای 
پیشبرد این پروژه لازم بود از زبان فردی که از نزدیک شاهد وقایع 
بوده، داستان پاندمی را روایت کنیم. به گزارش »وطن امروز«، مراسم 
رونمایی از مستند »جنایت نامرئی« با حضور جمعی از متخصصان و 
پژوهشگران علوم پزشکی، مدافعان سلامت و عوامل سازنده این اثر 
مستند در موسسه فرهنگی - هنری اندیشه شهید آوینی برگزار شد. 
مستند »جنایت نامرئی« که به موضوع نظم نوین جهانی و ارتباطش 
با سلاح های بیولوژیک و بویژه پاندمی »کووید-19« می پردازد، در 

4 قسمت به نویسندگی و کارگردانی سهیل سلیمی ساخته شده 
است. این مجموعه در راستای جهاد تبیین به بازنمایی و افشاگری 
گسترده ای درباره صنعت بهداشت و درمان، سلاح های بیولوژیک، 
ساخت یا ارتقای بیماری ها، توازن جمعیت، پاندمی کرونا، مافیای 
علم و کنترل تولید و سانسور مقالات علمی، سایبرنتیک، جنگ های 
شناختی، انِبیک و علوم نوین و جنگ جهانی چهارم می پردازد. این 
مجموعه طیف گسترده ای از علوم مرتبط با کنترل هوشمند و نوین 
جهان را مورد بررسی قرار می دهد و ارتباط این موضوعات را با شرایط 
اقتصاد جهانی و اعتراضات بین المللی به فقر گس��ترده و موضوع 
جهانی س��ازی مورد کنکاش قرار می دهد. تهیه کننده، نویسنده و 

کارگردان مستند »جنایت نامرئی« که به پاندمی کرونا و تاثیر آن 
بر روند اقتصاد جهانی می پردازد، درباره مراحل تهیه و تولید این 
مستند  گفت: جنایت نامرئی از همان ابتدای پاندمی کرونا آغاز شد 
و با مسائل و موضوعاتی مواجه شدیم که بسیار عمیق تر از مسائل 
پزشکی بود. نخستین نکته در این میان مسأله اقتصادی بود. گویی 
جهان در آستانه یک فروپاشی اقتصادی بود و جامعه از آن بی خبر 
بود. ممکن است بسیاری از نخبگان در آن برهه هشدار می دادند 
اما به طور کلی این ناآگاهی در جامعه وجود داشت. وی ادامه داد: 
در یک سال اول پاندمی کرونا بحث معاملات اقتصادی در جهان را 
رصد می کردم و به این نتیجه رسیدیم این اقتصاد در حال نابودی 

است و نیاز به یک حامی دارد. 
سلیمی افزود: از ابتدای تحقیقات مستند آشکار شد سیاست 
همان اقتصاد است و سیاستمداران در حال مدیریت چرخه اقتصادند 
و پاندمی کرونا سلاح همان جنگ اقتصادی بود. مطالعات نشان 
می داد جنگی در حال رخ دادن است و به شکل بمباران مستمری 

بود که ابزار آن پاندمی و بیماری است. 

رونمايیازمستند»جنايتنامرئی«

ونا سلاح جنگ اقتصادی بود سلیمی: پاندمی کر

کارگردان مجموعه »آقای قاضی« از تدارک فصل جدید این 
سریال برای نوروز 1402 خبر داد. به گزارش »وطن امروز«، 
سجاد مهرگان که کارگاه انتقال تجربه ساخت این مجموعه را 
در سیزدهمین جشنواره فیلم عمار در سینما فلسطین برگزار 
کرد، در حاش��یه این حض��ور در گفت وگو با برنامه رادیویی 
»استودیو هشت« به تشریح سری جدید این مجموعه پرداخت. 
وی ابتدا درباره جشنواره عمار به مردمی بودن آن اشاره و 
بیان کرد: عموم مردم برای این جشنواره ها در دنیا تولیداتی 
دارند؛ مردم نه به معنای حرفه ای، بلکه مردم عادی. مهرگان 
درباره »آقای قاضی« نیز عنوان کرد: آقای قاضی اثری است 
که به عنوان یکی از سریال های پرمخاطب تلویزیون، پخشش 
حدود 2 ماه است به پایان رسیده و الان درگیر ساخت سری 
دوم هستیم که به عنوان یکی از سریال های عیدانه تلویزیون 
قرار است پخش شود. وی درباره تغییر تهیه کننده بیان کرد: 
احمد ش��فیعی تهیه کننده اول اثر بود که زحمات بسیاری 
کش��ید و محمد تنکابنی تهیه کننده جدید اثر است. ما در 

سری اول درگیری زیادی با مسائل 
بودجه ای داش��تیم. این س��ریال 
طبق آمار صداوسیما 20 میلیون 
مخاطب داش��ت و ای��ن در حالی 
اس��ت که بودجه اش یک هش��تم 
بودجه سریال های مرسوم است و 
بازیگر شناخته شده ای نداشت. با 
این حال »آقای قاضی« به خاطر 
قصه گویی توانست مخاطب زیادی 

را جلب کند و امیدواریم در س��ری جدید بتوانیم مخاطب 
بیشتری داشته باشیم. مهرگان تصریح کرد: ما در سری دوم 
داریم سعی می کنیم نقاط ضعف را برطرف کنیم. در سری 

اول گاهی درام قوی داشتیم، الان 
روی تعلیق های داس��تانی بیشتر 
سرمایه گذاری می کنیم. در سری 
اول مش��کل اعتماد از سوی قوه 
قضاییه داشتیم در نتیجه خیلی به 
ما اعتماد نمی شد. در نتیجه خیلی 
از پرونده ها حقوقی ش��د که درام 
خیلی سنگینی ندارد ولی مردم از 
همین هم استقبال خوبی داشتند. 
وی اضافه کرد: پرونده ها در سری دوم احتمالاً بیشتر کیفری تر 
خواهد بود. گره ها و تعلیق ها بیشتر می شود، کاراکترهای ثابت 
بیشتر خواهد بود و فکر می کنم اگر فرآیندها از لحاظ کیفی 

جلو برود، به سریال باکیفیتی برسیم. مهرگان در ادامه درباره 
تغییر تهیه کننده یادآور شد: حضور او خیلی اهمیت داشت 
اما غیر از تهیه کننده، کار در این مجموعه تیمی بود. گاهی 
ایده ای را تیم��ی ارائه می کند، تیم دیگری تولید می کند و 
همدیگر را نمی بینند که درباره آنها گفت وگو کنند اما ما در 
این مجموعه این فاصله ها را برداشتیم و همه تیم ها با هم کار 
می کردند. دلایل نبود آقای شفیعی هم فنی نبود، بیشتر به 
خاطر پرزنت و تبلیغات بیشتر بود. کارگردان »آقای قاضی« 
اظهار کرد: خدا را شکر تیم کار حفظ شده است. این مجموعه 
270 بازیگر و 3 بازیگر اصلی داشت که آنها باقی می مانند. 
تیم نویسنده و طراحی و تولید نیز همچنان هستند. وی در 
ادامه درباره نقش قاضی سریال نیز گفت: بهزاد خلج بعد از 
این مجموعه پیشنهادهای زیادی به سمتش آمد اما خودش 
هم علاقه ویژه ای به این سریال دارد. در حال حاضر پیش تولید 
انجام می شود و اسفند تولید را شروع می کنیم تا بتوانیم 10 

قسمت را برای نوروز و ماه رمضان برسانیم. 

سجادمهرگاناعلامكرد

وزی تلویزیون فصل دوم »آقای قاضی« عیدانه نور


